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BROI.0012.8.2.2019 
 
 

Protokół nr 2/19 
z  posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych  

Rady Powiatu we Włocławku  
z dnia 14 lutego 2019 roku 

 
 

1. Otwarcie obrad Komisji. 
 

Pani Ewa Maria Kończyńska - Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych  
w dniu 14 lutego 2019 r. o godzinie 1405 otworzyła obrady Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych. Powitała radnych oraz zaproszonych gości w osobach:  Pani Urszuli Krysiak – 
Głównego księgowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych 
we Włocławku, Pani Agnieszki Łobody – Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie we Włocławku, Pana Sławomira Sawickiego – Zastępcę Dyrektora Powiatowego 
Urzędu Pracy we Włocławku, Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
  

2. Stwierdzenie quorum.  
 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdziła, że w obradach 
uczestniczy 3 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

3. Przyjęcie porządku obrad.  
 

Przewodniczący Komisji poinformowała, iż z materiałami na posiedzenie komisji radni 
otrzymali porządek obrad.  
Przewodnicząca poinformowała, iż w dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali Informację 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz Dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji programu na rzecz osób 
niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 2018. Informacja została przekazana przez 
zarząd powiatu pismem z dnia 13 lutego 2019 r. 
Przewodnicząca zaproponowała, aby uzupełnić porządek obrad komisji o przekazaną radnym 
informację. Następnie zapytała - czy ktoś chciałby w tej chwili zgłosić wniosek 
o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad? Członkowie komisji nie wnieśli 
wniosków.  
W związku z brakiem innych propozycji Przewodnicząca Komisji przystąpiła do 
przegłosowania wniosku. 
Kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu punktu w brzmieniu: 
Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 
Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji programu na rzecz osób 
niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 2018 i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 3 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji  stwierdziła, że 
Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych postanowiła o zmianie porządku obrad komisji 
polegającej na dodaniu punktu - Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie we Włocławku oraz Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku 
z realizacji programu na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 2018. 
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 6 zmienionego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 5 w brzmieniu: Informacja Dyrektora SPZPS we Włocławku w sprawie zbycia, 
oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie aktywów trwałych Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2018 r. 
Dotychczasowy punkt 6 – sprawy różne będzie punktem 7 a porządek obrad będzie się 
składał z 8 punktów. 
W związku z brakiem propozycji zmian i uzupełnienia porządku obrad, Przewodnicząca 
Komisji stwierdziła, że porządek obrad komisji składa się z 8 punktów i przystąpiła do 
realizacji porządku obrad dzisiejszej komisji.   
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 
4. Przyjęcie protokołu nr 1/19 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych. 
 

Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, czy mają uwagi do protokołu nr 1/19 
z dnia 4 stycznia 2019 r.? 
Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytała radnych, kto jest za przyjęciem 
protokołu nr 1/19 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 4 stycznia 2019 
roku i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 3 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że 
komisja przyjęła protokół nr 1/19 z dnia 4 stycznia 2019 r. 
 

5. Informacja Dyrektora SPZPS we Włocławku w sprawie zbycia, oddania  
w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie aktywów trwałych 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2018 r.  

 
Przewodniczący Komisji poprosiła Panią Urszulę Krysiak – Głównego księgowego 
o przedstawienie informacji. 
Pani Urszula Krysiak – Główny księgowy SPZPS we Włocławku poinformowała, iż 
Dyrektor SPZPS we Włocławku w myśl przepisu paragrafu 8 pkt 1 uchwały nr XXIII/242/13 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 17 czerwca 2013 r. w sprawie określenia zasad zbycia, 
oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie aktywów trwałych Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, przekazuje podmiotowi 
tworzącemu raz na rok informację o zbyciu, oddaniu w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenie na rzecz jednego podmiotu. Dyrektor składa podmiotowi tworzącemu w terminie 
do dnia 31 stycznia następującego po upływie roku, którego dotyczy wskazanie podmiotu, na 
rzecz którego nastąpiło zbycie, oddanie w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenia 
aktywów trwałych. Informacja zawarta jest w dwóch pozycjach: aktywa trwałe o wartości 
poniżej 30 tys. zł i nieruchomości o powierzchni poniżej 50 m2. Powyżej tych wartości zakład 
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musi mieć zgodę Rady Powiatu we Włocławku. W zakresie umów, oddania w dzierżawę, 
najem oraz użytkowanie nieruchomości poniżej 50 m2 zakład:  
- zawarł umowę na lokal użytkowy o powierzchni 44,64m2 znajdujący się na ul. Łady na 
rzecz pracowni protetycznej. Roczny przychód z dzierżawy w 2018 r. wynosi 2.952 zł; 
- zawarł umowę na lokal użytkowy o powierzchni 15 m2 położony w budynku A przy 
ul. Szpitalnej 6A we Włocławku na rzecz firmy zajmującej się badaniem słuchu. Łączny 
dochód w 2018 r. wyniósł 15.052 zł; 
- zawarł umowę na użyczenie gruntu pod trafostację ul. Szpitalna 6A we Włocławku 
o powierzchni 45m2. Roczny przychód z dzierżawy w 2018 r. wyniósł 6.774,84 zł; 
- zawarł umowę na lokal użytkowy o powierzchni 17,30 m2 położony w budynku przy ul. 
Szpitalnej 6A we Włocławku oraz umieszczenie dwóch plansz reklamowych na budynku. 
Roczny przychód w 2018 r. wyniósł 14.760 zł; 
- zawarł umowę na lokal użytkowy o powierzchni 16,10 m2  położony w budynku przy 
ul. Szpitalnej 6A we Włocławku oraz na użyczenie gruntu oraz części budynku na rzecz 
umieszczenia plansz reklamowo – informacyjnych przy ul. Szpitalna 6A  o powierzchni 2,5 
m2. Roczny przychów z pomieszczeń i tablic reklamowo – informacyjnych wyniósł w roku 
2018 – 14.760 zł. Następnie księgowa przedstawiła informację nt. umów najmu, oddania 
w dzierżawę, najem, użytkowania oraz użyczenia aktywów trwałych o powierzchni równej 
lub przekraczającej 50m2.  
- Umowa zawarta na mocy uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30.03.2017 r. na 
dzierżawę terenu pod parking o powierzchni 2150 m2 przy ul. Szpitalna 6A. Roczny przychód  
z dzierżawy w 2018 r. wyniósł – 36.587,07 zł. 
- umowy zawarte na dzierżawę na okres 5 lat pomieszczeń na prowadzenie aptek 
ogólnodostępnych przy ul. Łady 10 i Szpitalnej 6A, tj.: lokal użytkowy o powierzchni 156,60 
m2  położony przy ul. Szpitalnej 6. Roczny przychód z dzierżawy wyniósł w roku 2018 – 
75.276 zł, umowa na lokal użytkowy o powierzchni 141,42 m2 położony w budynku przy 
ul. Łady 10  we Włocławku. Roczny przychód z dzierżawy wyniósł w roku 2018 – 83.028 zł. 
Główny księgowy podkreśliła, iż w parkingu udział swój ma Urząd Marszałkowski. 
Z parkingu korzystają pracownicy zarówno SPZPS, jak i medycyny pracy.  W ciągu roku 
zakład uzyskuje łącznie środki w wysokości 249.190 zł. Jest to duża kwota i służy do 
prowadzenia działalności statutowej zakładu. NFZ płaci od wielu lat po takiej samej stawce 
za usługi. Rosną wynagrodzenia najniższe, inne świadczenia dla pracowników, co roku jest 
wzrost wynagrodzeń o 20% itd.  
Przewodniczący Komisji otworzyła dyskusję.  
Radna Anna Kozłowska powiedziała, że SPZPS ma duże dochody związane z dzierżawą, 
najmem.  Niepokój radnej budzi sprawa parkingu  - koszt jaki pacjent musi ponieść za 
pozostawienie auta. 
Główny księgowy powiedziała, że 10 minut postoju jest bezpłatne. Taksówki, karetki 
pogotowia mają wjazd za darmo. SPZPS bierze 4 zł, ZLP – 3 zł, szpital wojewódzki – 5 zł. 
Większość pracowników przyjeżdża własnymi samochodami i jeżeli byłyby niższe opłaty za 
korzystanie z parkingu, to nie można byłoby na ten parking wjechać. Firma, która 
wydzierżawia parking jest zobowiązana za utrzymanie placu, zimą jest odśnieżany.  
Radna Anna Kozłowska powiedziała, ze jest jedną z pacjentek zakładu, jest też 
przedstawicielem mieszkańców, którzy pytają – dlaczego za parkowanie auta na terenie 
SPZPS – u płaci się wysokie rachunki? Jeżeli pacjent musi czekać w kolejce, to opłata za 
parkowanie jest wysoka. Wszystkim chciałoby się dać, ale inni muszą się na to złożyć.  
Główny księgowy powiedziała, że ¾ parkingu jest zajęte przez samochody pracowników.  
W SPZPS pracuje ok. 200 osób. Na parking jest skierowana kamera, dzięki czemu właściciele 
aut mogą czuć się bezpiecznie.  
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Radna Anna Kozłowska zapytała, ile wjeżdża pojazdów na parking, ile otrzymuje z tego 
firma? W ciągu roku za dzierżawę  w 2018 r. zakład otrzymał ok. 36 tys. zł.  
Główny księgowy powiedziała, że firma otrzymuje 1200 zł ryczałtu plus 15% od utargu 
miesięcznie. Jest to kwota ok. 7-8 tys. zł miesięcznie. Jest wydanych 150 kart dla osób, które 
wjeżdżają bezpłatnie.  
Radna Jadwiga Błaszkiewicz zapytała czy istnieje możliwość przeanalizowania czy 
bezpłatny czas wjazdu na parking nie mógłby być wydłużony do 15- 20 minut? 10 minut jest 
zbyt krótkim okresem czasu. Jeżeli zważy się na sytuację, że przyjeżdża się z osobą 
niepełnosprawną, że trzeba odnaleźć pokój, w którym przyjmuje lekarz i trzeba daną osobę 
zaprowadzić do danej przychodni, to w ciągu 10 minut nie uda się tego załatwić. Radna nie  
jest w stanie w ciągu 10 minut zaprowadzić mamy do przychodni i opuścić terenu zakładu. 
Radna płaci za parking. Bezpłatny czas postoju powinien wynosić minimum 20 minut,  żeby 
był czas na zaprowadzenia pacjenta, odszukać pokój i ewentualnie wyjechać. Powstaje 
pytanie – co daje wyjazd i wyjazd szczególnie, kiedy przyjeżdża się z osobą niepełnosprawną, 
starszą? Ilość negatywną głosów jakie słyszy się na temat wprowadzonych opłat za 
korzystanie parkingu jest bardzo duża. Z wypowiedzi księgowej wynika, iż zakład bardziej 
dba o swoich pracowników, niż o pacjentów, a dzięki pacjentom zakład otrzymuje środki 
finansowe z NFZ.  
Główny księgowy powiedziała, że przekaże informację pani dyrektor. 
Radna Jadwiga Błaszkiewicz zapytała czy nie ma możliwości zagospodarowania jakiejś 
części terenu, żeby mogła wjeżdżać większa ilość samochodów? 
Główny księgowy powiedziała, że teren jest już zagospodarowany.  
Przewodniczący Komisji powiedziała, że parkingi szczególnie przy zakładach opieki 
zdrowotnej, są dla ludzi. Przewodnicząca nie wie  czy to jest słuszne, aby pobierać tak duże 
opłaty od ludzi chorych, którzy nie mają często  środków finansowych na leki. Jeżeli już mają 
być opłaty, to powinny być symboliczne np. 2 zł. Przewodniczącą jest zniesmaczona tym, że 
są problemy z dojazdem do NFZ., bo nie ma parkingu, kłopoty są, aby podjechać do 
przychodni, bo nie ma parkingu. SPZPS jest dla pacjentów, którzy potrzebują pomocy 
lekarskiej. Niektórzy czekają w kolejce na wizytę 2-3 godziny i wtedy ponoszą duże wydatki. 
Oprócz wydłużania bezpłatnego czasu, należy obniżyć stawkę, albo całkowicie z niej 
zrezygnować.  Można pobierać środki od ludzi, którzy udają się do medycyny pracy. Gdyby 
pacjentów było stać, to poszliby do prywatnych gabinetów lekarskich i mieliby bezpłatny 
parking. Pacjenci udają się do państwowej służby zdrowia i liczą na to, że wizyta będzie 
bezpłatna a okazuje się, że trzeba zapłacić za parking np. 5 zł -10 zł czy 15 zł. To jest 
stanowczo za dużo. Sprawy te powinny być przeanalizowane na np. Radzie Społecznej. Nie 
powinno być tak, że osoba chora jeszcze musi zapłacić za parking. 
Przewodniczący Komisji zapytała czy członkowie komisji chcieliby jeszcze zabrać głos? 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Komisji zapytała kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem Informacji 
Dyrektora SPZPS we Włocławku w sprawie zbycia, oddania  
w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie aktywów trwałych Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2018 r. 
i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki  głosowania: 
Za – 3 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała Informację Dyrektora SPZPS we Włocławku w sprawie 
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zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie aktywów trwałych 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2018 r.  
Informacja Dyrektora SPZPS we Włocławku w sprawie zbycia, oddania  
w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie aktywów trwałych Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2018 r. stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
 

6. Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
oraz Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji programu 
na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 2018. 

 

Przewodniczący Komisji poprosiła dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku o przedstawienie informacji. 
Pani Agnieszka Łoboda – Dyrektor PCPR we Włocławku poinformowała, iż Rada 
Powiatu we Włocławku w 2016 roku przyjęła, opracowane przez PCPR, program działań na 
rzecz osób niepełnosprawnych przewidziany do realizacji na lata 2016 – 2025. W programie  
tym przewidziane są działania realizowane przez PCPR oraz przez PUP we Włocławku. 
Finansowanie programu to: PFRON oraz Fundusz Pracy. Myślą przewodnią programu było 
jak najszersze włączenie osób niepełnosprawnych w życie społeczne i zawodowe. Realizując 
zadania w roku 2018, w części dotyczącej zadań realizowanych przez PCPR, stwierdzić 
należy, że realizowane były dofinansowania z zakresu rehabilitacji  społecznej osób 
niepełnosprawnych z uwagi na brak zainteresowania ze strony osób niepełnosprawnych 
rehabilitacją zawodową. Środki  przyznane przez PFRON to ponad 530 000 zł. Środki zostały 
w 100% zrealizowane i przekazane niepełnosprawnym mieszkańcom powiatu. Dużym 
wsparciem zadań jest realizacja pilotażowego programu „Aktywny samorząd”. W ramach 
tego programu PCPR realizuje dwa moduły: moduł I - zadania związane m.in.: z zakupem 
oprzyrządowania do samochodu, możliwością dofinansowania prawa jazdy dla osoby 
niepełnosprawnej, kwestie związane z zakupom protezy na poziomie 4  i 3 (poziom 1 i 2 
refunduje NFZ), utrzymanie sprawności wózka inwalidzkiego; moduł II – dofinansowanie do 
kosztów kształcenia niepełnosprawnych młodych mieszkańców powiatu na poziomie ponad 
licealnym.  
Pan Sławomir Sawicki – Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku 
poinformował, iż PUP włączył się w roku 2018 w pomoc osobom niepełnosprawnym poprzez 
szereg działań. Podejmowane były działania z zakresu aktywizacji osób niepełnosprawnych 
poprzez działania doradców zawodowych, usługi  pośrednictwa. PUP starała się organizować 
spotkania z osobami niepełnosprawnymi, indywidualne i grupowe. Miały one na celu 
określenie predyspozycji osób niepełnosprawnych, zmiany swojej sytuacji, ukierunkowania 
na zmianę, aby otworzyć nową drogę na rynku pracy. Problemem osób niepełnosprawnych 
jest w wielu przypadkach, przy aktywizacji zawodowej, sama niepełnosprawność. Np. jeżeli 
wydaje się skierowanie na szkolenie, to lekarz medycyny pracy stwierdza, że  dana osoba nie 
może danego szkolenia podjąć. Doradcy zawodowi jak rozmawiają z osobami 
niepełnosprawnymi, to okazuje się, że ograniczeniem jest dojazd z okolicznych miejscowości 
w celu realizacji określonych usług. Doradcy zawodowi na bieżąco rozmawiają z osobami 
niepełnosprawnymi, przedstawiają oferty pracy i prowadzą inne działania. Z poradnictwa  
zawodowego skorzystało 13 osób,  w szkoleniach – 6 osób, staż odbywało 10 osób, 30 osób 
korzystało z pośrednictwa pracy, 3 osoby skorzystało w ramach refundacji kosztów 
utworzenia stanowiska pracy, 2 osoby były zatrudnione w ramach programu do 30 roku życia, 
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prace interwencyjne wykonywała 1 osoba, 12 osób było zatrudnionych w ramach robót 
publicznych,  5 osób było skierowanych do prac społecznie użytecznych.  
Przewodniczący Komisji otworzyła dyskusję. Jednocześnie stwierdziła, że temat 
zatrudnienia osób niepełnosprawnych jest skomplikowany.  
Przewodniczący Komisji zapytała radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
informacji i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 3  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała Informację Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie we Włocławku oraz Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku 
z realizacji programu na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 2018. 
Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 
Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji programu na rzecz osób 
niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 2018 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu. 
  

7. Sprawy różne. 
 

Przewodniczący Komisji zapytała radnych czy w tym punkcie porządku obrad chcieliby 
zabrać głos, przedstawić wnioski? Radni nie złożyli wniosków.  

8. Zamknięcie obrad Komisji. 
 

Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 14 lutego 
2019 roku o godzinie 1436 zamknęła  posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
Rady Powiatu we Włocławku. 
 

     Przewodniczący Komisji  
Zdrowia i Spraw Społecznych  
 
   Ewa Maria Kończyńska  

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska   


